
Zápisnica 
zo zasadnutia Komisie Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo 

a vzdelávanie zo dňa 5.júna 2024 

 

 

Miesto zasadnutia: Mestský úrad, Štefánikova trieda 60, Nitra 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Ospravedlnení: 5 

Neospravedlnení: 0 

Prizvaní / hostia: PaedDr. Mária Orságová, Vladyslava Balera 

 

 

Program:  
 

1. Otvorenie  

2. Aktuálne informácie zo zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Nitre 

3. Aktuálne informácie OŠMaŠ (výberové konania na pozíciu riaditeľa školy, príspevok 

    MŠVVaM SR na úhradu osobných nákladov pedagogického asistenta a školských 

    psychológov v rámci školského podporného tímu – aktuálny stav; iné informácie) 

4. Rôzne – prezentácia činnosti referenta koordinátora pre prácu s mládežou 

    -  aktuálne problémy 

5. Diskusia 

6. Záver 

 

 

Zasadnutie komisie viedla: RNDr. Marta Rácová  – predsedníčka komisie.  

 

  

Priebeh zasadnutia: 

 

 

K bodu 1/ 

Otvorenie 
Predsedníčka komisie RNDr. Marta Rácová otvorila zasadnutie Komisie Mestského 

zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie (ďalej len „komisie“), privítala 

prítomných a oboznámila ich s návrhom programu. Nakoľko bola už prítomná prizvaná 

referentka OŠMaŠ koordinátorka pre prácu s mládežou, pani predsedníčka navrhla presunúť 

z bodu č.4 prezentáciu činnosti  referenta koordinátora pre prácu s mládežou za bod č.1. 

Členovia komisie jednomyseľne súhlasili a nikto nemal námietky. 

 

 

K bodu 4/ 

Rôzne  

 

Prezentácia činnosti referenta koordinátora pre prácu s mládežou 

Vladyslava Balera – referentka OŠMaŠ koordinátorka pre prácu s mládežou – prezentovala 

svoju činnosť v oblasti práce s mládežou, s Nitrianskym mládežníckym parlamentom 

a predložila komisii plán práce na obdobie do konca roka 2024 (Príloha č.1). Informovala 

o prvých krokoch, ktoré realizovala na tejto pracovnej pozícii  - od 1.5.2024 (dotazník na 



zistenie potrieb a záujmov mladých ľudí, návrhy na činnosť a aktivity a pod.). Predložila 

niekoľko fotografií dokumentujúcich úspešné aktivity realizované v máji a začiatkom júna. 

Bude sa orientovať aj na integráciu ukrajinských mladých ľudí a spolupracovať s COMIN-

om, na získavanie grantov na činnosť a konkrétne projekty, realizovať neformálne 

vzdelávanie mládeže a pripravovať výberové konanie na doplnenie ďalších členov 

mládežníckeho parlamentu.  

RNDr. Rácová – vyzdvihla aktívny prístup koordinátorky práce s mládežou, vyjadrila jej 

podporu a poďakovala za účasť na komisii. 

 

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie vzala  

na  vedomie  prezentáciu činnosti referenta koordinátora pre prácu s mládežou. 

 

 

K bodu 2/ 

Aktuálne informácie zo zasadnutia Mestského zastupiteľstva v Nitre 

RNDr. Rácová – informovala o výsledkoch posledného rokovania mestského zastupiteľstva, 

konkrétne za oblasť školstva. Prerokovával sa záverečný účet mesta, rozpočtové opatrenia,  

niektoré požiadavky sa podarilo presadiť pre školstvo, napríklad pre Centrum voľného času, 

Štefánikova trieda 60, Nitra sa podarilo získať financie na cestovné a klimatizáciu  a zaradili 

sme bývalé Centrum zdravia v Párovských Hájoch k Základnej škole s materskou školou, Na 

Hôrke 30, Nitra. Aktuálne je veľa havarijných situácií na školách a to je potrebné vyriešiť. Od 

septembra 2024 chceme zabezpečiť dostatok odborných zamestnancov v školách vrátane 

pedagogických asistentov a k tomu potrebujeme aktuálne údaje od OŠMaŠ. 

PaedDr. Orságová – doplnila k havarijným situáciám konkrétne požadované financie – na 

opravu kuchyne v MŠ Bazovského 40 tisíc €, ZŠ Krčméryho požaduje tiež 40 tisíc € na 

opravu zatopených suterénnych priestorov školy. ZŠ Tulipánová tiež žiadala na dovybavenie 

interiéru tretieho pavilónu financie vo výške 70 tisíc €. 

RNDr. Rácová – podotkla, že bude potrebné opraviť aj domček v areáli ZŠ Krčméryho, aby 

tam škola od 1.septembra mohla realizovať voľnočasové aktivity. Na havarijné situácie 

budeme žiadať financie z rozpočtu mesta. 

 

 

K bodu 3/ 

Aktuálne informácie OŠMaŠ (výberové konania na pozíciu riaditeľa školy, príspevok 

MŠVVaM SR na úhradu osobných nákladov pedagogického asistenta a školských    

psychológov v rámci školského podporného tímu – aktuálny stav; iné informácie) 

PaedDr. Orságová – informovala o stave a počte pedagogických asistentov v školách 

v školskom roku 2023/2024 a požiadavkách škôl na školský rok 2024/2025 (Príloha č.2). 

Asistenti sú financovaní z projektu POP3, z rozpočtu ministerstva školstva, z rozpočtu mesta, 

resp. z iných zdrojov. POP3 končí 31.8.2024. Ministerstvo školstva bude financovať 

asistentov podľa ním vypracovanej metodiky a podľa uvádzaných údajov na základe tohto 

výpočtu bude počet pedagogických asistentov v školskom roku 2024/2025 nepostačujúci. 

Narastá počet detí, ktoré potrebujú pri svojom vzdelávaní pedagogického asistenta na základe 

diagnostiky a odporúčania centrom poradenstva a prevencie.  

Ing. Hatala – podotkol, že v prípade nepridelenia financií na potrebných asistentov 

ministerstvom školstva bude musieť Mesto ako zriaďovateľ vyfinancovať tieto pracovné 

pozície. 

RNDr. Rácová – zdôranila, že škola potrebuje týchto asistentov na vzdelávanie žiakov so 

zdravotným znevýhodnením. 



Mgr. Ajdariová – informovala sa, že v prípade, ak štát neprispeje na osobné náklady 

asistentov, koľko bude musieť na to vyčleniť Mesto? 

Mgr. Halajová – usmernila, že do konca júna ministerstvo školstva dá školám vedieť, na 

koľkých asistentov im prispeje na základe ich požiadaviek. 

 

Mgr. Hlavatý sa ospravedlnil zo zasadnutia. 

 

Mgr. Ajdariová – uviedla, že podľa predbežných odhadov to vychádza okolo 660 tisíc € 

z rozpočtu mesta na financovanie osobných nákladov pedagogických asistentov. 

Mgr. Halajová – vyjadrila presvedčenie, že ministerstvo školstva vyhovie školám v čo 

najväčšej miere. 

RNDr. Rácová – zhrnula stav a situáciu, uviedla, že počkáme na ďalšie údaje. 

 

PaedDr. Orságová – pokračovala v prezentovaní ďalších informácií OŠMaŠ – predložila 

materiál, v ktorom boli uvedené investičné akcie základných a materských škôl financované 

z Plánu obnovy a odolnosti a z Programu Slovensko (Príloha č.3). Ďalej informovala komisiu 

o uskutočnených výberových konaniach na pozíciu riaditeľa základnej školy - ZŠ Škultétyho, 

ZŠ Fatranská, ZŠ Beethovenova, ZŠ Ščasného – tam si pôvodní riaditelia obhájili svoje posty 

a ešte 17.júna sa uskutoční výberové konanie v ZŠ s MŠ Novozámocká, kde sú dvaja 

uchádzači. 

RNDr. Rácová – informovala, že sa pripravuje novela zákona č.597/2003 o financovaní 

základných, stredných škôl a školských zariadení, ktorá zmení financovanie materských škôl 

– budú financované na základe normatívov zo štátneho rozpočtu a nie ako doteraz 

z podielových daní obce (pozn. novela by mala byť účinná od 1.1.2025),   preto bude potrebné 

pracovať na modeli, ako sa to bude realizovať na našich materských školách. Ideálny stav by 

bol, keby mali materské školy potom spoločné ekonómky alebo je druhá možnosť, že im 

ekonomickú stránku školy bude zastrešovať Mesto. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že v piatok má stretnutie s Úniou miest Slovenska, kde budú 

vzájomne konzultovať situáciu, lebo mesto Nitra a mesto Banská Bystrica majú rovnaké 

podmienky v materských školách. Buď budú materské školy právne subjekty a budú mať 

svojich ekonómov alebo ostanú ekonómovia na mestskom úrade a Mesto bude zastrešovať 

ekonomiku materských škôl. 

RNDr. Rácová – zhrnula, že budeme čakať na schválenie novely zákona o financovaní 

a uznesenie z mestského zastupiteľstva sa na základe toho potom bude plniť. 

Ing. Hatala – informoval sa, či budú v takom prípade materské školy robiť aj verejné 

obstarávania? 

PaedDr. Orságová – zdôraznila, že v prípade, ak by materské školy boli právnymi subjektmi, 

potom by si všetko obstarávali samy. 

RNDr. Rácová – uviedla, že podľa jej informácií - mnohé mestá majú takýto model – jedna 

kmeňová materská škola a k nej pričlenené elokované pracoviská. U nás by sa to mohlo 

zrealizovať po mestských častiach – na Chrenovej jedna materská škola a elokované 

pracoviská, na Klokočine jedna kmeňová materská škola a elokované pracoviská a podobne. 

Myslí si, že cesta k právnej subjektivite v dnešných podmienkach je správna cesta. Na druhej 

strane nie je pracovný trh tak pripravený, aby bol dostatok ekonómok, hospodárok. Bude 

podporovať tento model a je to veľká príležitosť pre právnu subjektivitu materských škôl. 

PaedDr. Orságová – podotkla, že právna subjektivita materských škôl by bola vhodná aj kvôli 

verejnému obstávaniu pomôcok pre predškolákov. 

 

RNDr. Rácová – informovala sa, či máme odpoveď z odboru verejného obstarávania na našu 

požiadavku o výnimku pre materské školy. 



PaedDr. Orságová – uviedla, že zatiaľ nemáme nič. 

RNDr. Rácová – navrhla opätovne sa obrátiť na odbor verejného obstarávania  a vyžiadať si 

písomné stanovisko k požiadavke materských škôl uvedenej v uznesení č.18/2024 – KMŠaV. 

 

Pozn. text uznesenia č. 18/2024 – KMŠaV zo zasadnutia komisie dňa 15.5.2024:  

Komisia Mestského zastupiteľstva v Nitre pre mládež, školstvo a vzdelávanie p r e r o k o v a l 

a  požiadavku materských škôl v zriaďovateľskej pôsobnosti Mesta Nitry na udelenie výnimky 

pri verejnom obstarávaní školských pomôcok a uznesením č.18/2024 – KMŠaV   o d p o r ú č 

a   riešiť požiadavku materských škôl pri verejnom obstarávaní školských pomôcok v zmysle 

Čl. XIV ods.1 Smernice č. 8/2022 o verejnom obstarávaní mesta Nitra. 

 

Následne dala pani predsedníčka hlasovať o návrhu - vyžiadať si písomné stanovisko odboru 

verejného obstarávania k požiadavke materských škôl na udelenie výnimky pri verejnom 

obstarávaní v zmysle uznesenia č.18/2024 – KMŠaV: 

Hlasovanie za návrh: za: 7,   proti: 0,   zdržal sa: 0 

 

Mgr. Ajdariová sa ospravedlnila zo zasadnutia. 

 

 

K bodu 4/ 

Rôzne 
Komisia pokračovala v prerokovaní ďalších tém v bode Rôzne. 

 

Aktuálne problémy  

PaedDr. Orságová – informovala, že sa realizuje oprava kuchyne v ZŠ Topoľová, ktorá varí aj 

pre MŠ Topoľová. V súčasnosti je zabezpečené stravovanie pre 1. a 2.ročník základnej školy 

zo ZŠ Škultétyho a pre materskú školu je zabezpečená strava od dodávateľa stravy Bystrík, s. 

r. o. Dodávateľ cateringových služieb, Samova 14, Nitra Biskupstvo Nitra. 

 

RNDr. Rácová – informovala sa, či je ukončený zápis do 1.ročníksa základných škôl? 

Mgr. Halajová – uviedla, že ešte sa všetko konsoliduje, nakoľko niektorým zákonným 

zástupcom boli vydané rozhodnutia o neprijatí dieťaťa a tie deti ešte treba umiestniť. 

 

RNDr. Rácová – zaujímali ju prípadné problémy s celiatickou stravou pre školy. 

PaedDr. Orságová – uviedla, že neevidujeme s tým problémy. 

 

Ing. Hatala – informoval sa, aký je súčasný stav pri zámere s bývalou ZŠ na Levickej ulici, 

nakoľko vie o záujme riaditeľky strednej školy, ktorá sídli v tomto areáli (SOŠ gastronómie 

a cestovného ruchu, Levická 40, Nitra), rokovať s odborom školstva MsÚ o využití 

predmetnej budovy. VÚC ako zriaďovateľ tejto strednej školy má vyčlenené financie na kúpu 

celej budovy. V prípade, že by sa areál rozčlenil a časť by patrila strednej škole, časť by si 

nechalo mesto pre svoje využitie, z Levickej cesty nie je možný vhodný prístup do areálu. To 

by musel riešiť odbor dopravy Mesta a rokovať o tom s kompetentnými. Stredná škola má 

záujem umiestniť tam svoje dielne. Bolo by to na rokovanie medzi riaditeľkou strednej školy 

a odborom školstva Mesta alebo VÚC a Mestom. Je potrebné to riešiť, aby aj VÚC vedela 

ďalej postupovať. 

RNDr. Rácová – uviedla, že je informovaná o tejto záležitosti, je to náročný proces. Súhlasí 

z návrhom rozčleniť využívanie budov - jedna by bola pre potreby strednej školy, druhá pre 

potreby Mesta na rôzne účely. Bolo by potrebné schváliť zámer nakladania s týmto areálom, 

vytvoriť druhý prístup do areálu a predložiť to na rokovanie mestského zastupiteľstva. 



Počkáme na vyjadrenie, resp. závery rokovania Ing. Maruniaka, vedúceho odboru dopravy 

MsÚ a následne by sa predložil zámer nakladania s týmto majetkom mestskému 

zastupiteľstvu. 

 

PaedDr. Orságová – informovala, že niektoré školy boli vybraté do pilotného projektu 

Bezpečné školské zóny, ktorý realizuje odbor dopravy – Ing. arch. Hanáková, viceprimátor 

Ing. arch. Mezei.  

RNDr. Rácová – podotkla, že by sa to potom malo zaviesť na všetky školy. 

 

prof. PhDr. Mojtová, PhD. – informovala, že fasáda budovy MŠ Platanova si vyžaduje opravu 

a malo by to Mesto riešiť. 

RNDr. Rácová – uviedla, že je tam problém s pamiatkovým úradom, nakoľko je to historická 

budova. Mal by sa tam vypracovať samostatný projekt, ktorý by reflektoval na požiadavky 

pamiatkarov. V súčasnosti musíme riešiť havarijné situácie na zabezpečenie prevádzky škôl. 

 

RNDr. Rácová – informovala sa, či je možné očakávať začiatok činnosti v bývalom Centre 

zdravia v Párovských Hájoch od 1.septembra 2024? 

Mgr. Halajová (riaditeľka ZŠ s MŠ Na Hôrke, ktorej bola táto budova zverená do správy) – 

uviedla, že  všetko bude pripravené na spustenie prevádzky k 1.septembru 2024. 

 

 

K bodu 5/ 

Diskusia 

 

Nikto z členov komisie nemal samostatný diskusný príspevok. 

 

 

K bodu 6/ 

Záver 

RNDr. Rácová  - poďakovala sa prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

........................................                                ...................................... 

PaedDr. Tatiana Vaňová, v. r.                                                     RNDr. Marta Rácová, v. r. 

       sekretár komisie                                                 predsedníčka komisie 


